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Protokół nr VIII / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 21.05.2015r. 
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  VIII Sesji Rady Gminy Brody. 
 

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak o godz. 903 otworzył obrady VIII sesji Rady Gminy 
Brody.’ Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W posiedzeniu 
uczestniczyli wszyscy radni.  

Przewodniczący spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Skarbnik p. Beata Jałocha zgłosiła wprowadzenie projektu uchwały  w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu.  

Przewodniczący prosił o  przegłosowanie, kto jest za wprowadzeniem tej uchwały do 
porządku obrad. 
Za – głosowano jednogłośnie.. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z dodatkową uchwałą. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z  VII sesji. 

Radni nie zgłaszali uwag do protokołu. 

Za przyjęciem protokołu  głosowano jednogłośnie.  

3. Informacja firmy 1t1 na temat systemu eRadny. 

Przedstawicielka firmy 1t1 zaprezentowała radnym program aplikacji biura rady 
umożliwiający przepływ informacji między radnymi, a biurem rady. 
Przedstawiła możliwość zakupu sprzętu wraz z kosztami. 
Proponuje konto testowe. 

R. Janczewski uważa, że na razie można wysyłać materiały radnym pocztą  emaliową, 
zaoszczędzi się czas i koszty. 

4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przekazał informację na piśmie. 

R. Janczewski  - prosił o dodatkowe informacje dot. pkt 12. 

Wójt – na jego ręce oraz przewodniczącego rady wpłynął wniosek o utworzenie zjazdu z 
drogi wojewódzkiej  do działki ( naprzeciwko stacji STATOIL).   Są to duże koszty 
Wójt spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg.. Prosiliśmy o opinię Zarządu jakie mają 
stanowisko w tej sprawie. 
Nawet gdybyśmy przystąpili do zmian planu i tak zjazdu by nie było, ponieważ Zarząd Dróg 
nie da zezwolenia.  Skomunikowanie tej działki jest od drugiej strony. 

J. Ostapiej prosi o informacje do pkt 13 

Wójt – wczoraj w Krośnie odbyło się spotkanie w sprawie pozwolenia wodno-prawnego dla 
MEW Starosiedle na rzece Lubsza. W czerwcu kończy się pozwolenie wodno-prawne. Po 
wizji lokalnej ustalono, że niektóre zapisy muszą być zweryfikowane. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach  

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady  

-  11.05.2015r. uczestniczył w spotkaniu Wójta z przewodniczącymi komisji 

-  13.05.2015r. był na posiedzeniu komisji budżetu 

-  14.05.2015r.           ‘’                   komisji oświaty 

-  15.05.2015r.          „                    komisji mienia komunalnego 

-  15.05.2015r. w urzędzie ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji. 

 
R. Janczewski 
Komisja oświaty rozpatrywała tematy dot. wigilii, biesiady, Dnia Seniora. Rozmawiali o 
budżecie szkoły, zmianach w budżecie gminy na 2015r. 

M. Tracz 

13.05.2015r. miała posiedzenie komisja budżetu. 
Przewodniczący odczytał treść wniosków komisji. 
Rozmawiano o przeniesieniu z rezerwy 180 tys. zł.  na remont sali gimnastycznej.  
W projekcie budżetu był zapis na co to ma być przeznaczone. On jest za nie przenoszeniem 
tych środków. 

M. Kowalski komisja obradowała 15.05.2015r.  
Omówiono temat lokali mieszkalnych, przeanalizowano projekty uchwal sesyjnych. 

6. Informacja o stanie lokali socjalnych i komunalnych. 

Radni otrzymali pisemną informację na temat stanu ilościowego i zadłużeniach w 
gospodarce mieszkaniowej. 

Przewodniczący Rady  
Komisja mienia komunalnego  opracowała dwa wnioski dot. gospodarki lokalowej 
Wnioskowano o sprzedaż lokalu w budynku nr 30 w Jasienicy oraz podjęcie działań w celu 
rozwiązania problemu z budynkiem  w Jalowicach nr 11. 
Jaki jest stan prawny w Jalowicach, czy tam mogą mieszkać ludzie? 

Obecny na sesji p. Zbigniew Jakimczuk zastępujący kierownika ZGKiM stwierdził, że jest to 
budynek 2 rodzinny. Budynek przeznaczony jest do rozbiórki, tam nie powinien nikt 
mieszkać. Ta pani mieszka tam jako dziki lokator. 

Przewodniczący Rady uważa, że temat należy rozwiązać, ponieważ budynek grozi 
zawaleniem.  

M. Kowalski – sprawa mieszkań ciągnie się od dłuższego czasu. 
W Brodach jest duże mieszkanie zamieszkałe przez 1 osobę i nic się nie robi w kierunku 
zamiany mieszkania na mniejsze. 
W Jałowicach nic się nie robi by zapobiec ewentualnemu nieszczęściu.  
W Jasienicy może ktoś za symboliczną złotówkę to kupi. 

T. Żychliński – w Jasienicy jest 4 właścicieli i 1 mieszkanie komunalne. Nie ma tam prądu, 
tego nikt nie kupi. 

R. Janczewski spytał co z budynkami po Straży Granicznej w Zasiekach, miały tam być 
mieszkania socjalne. 

Wójt – zrobiliśmy podział tej działki. Chcemy sprzedać jeden budynek a za te pieniądze 
wyremontować drugi. Mamy dokumentację budowlaną, pozwolenie na budowę. Teraz 
czekamy na sprzedaż drugiego budynku.  
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7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/  pozostawienia skargi bez rozpoznania 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15) 

     b/  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących mienie komunalne 
          Gminy Brody 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15) 

     c/  zmian w budżecie na 2015r 

Pani Skarbnik prosiła o dopisanie w § 1 –„ oraz zarządzeniem nr 40” 

M. Maszkowski – czyli zadania planowane w ramach 180 tys. zł. nie będą realizowane?  

Pani Skarbnik – rezerwa celowa uruchomiona jest przez Wójta na remont sali 
gimnastycznej. Dofinansowanie dostaniemy tylko w wysokości 33%, pozostałe środki 
musimy dołożyć.  
Aby móc złożyć wniosek do Ministerstwa musimy mieć pełem wkład. 

M. Maszkowski – może zrobić tylko najpilniejszy remont. 

Przewodniczący Rady – na komisjach zatwierdzono remont, by już do tego tematu nie 
wracać. Ustalono wziąć 180 tys. na najważniejszą w chwili obecnej inwestycję. 
W związku, z tym, że nie mamy dochodów organ wykonawczy nas informuje, że budżet 
może być zagrożony. 

M. Tracz spytał, czy w razie braku planowanych dochodów możemy się jeszcze zadłużyć? 

Pani Skarbnik przedstawiła stan zadłużenia. Są  wskaźniki kredytów, wg których możemy 
wziąć kredyt ok 300 tys. zł. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych głosowało przeciwko, 5 wstrzymało 
się od głosu. 

     d/  ustalenie ekwiwalenty pieniężnego dla członków OSP w Gminie Brody. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że są dwie propozycje stawek: 
- projekt Wójta opiewa kwoty 10  zł. i 8 zł. 
- propozycja komendanta OSP p. Zielińskiego  - 12 zł. i 8 zł. 

A. Zieliński – w dotychczasowej uchwale nie było ujętej stawki za  udział w szkoleniach. 

Przewodniczący Rady spytał czy po zastosowaniu nowych stawek wystarczy im środków w 
budżecie. 

A. Zieliński stwierdził, że w ich budżecie są środki,  żadnych dodatkowych środków nie 
potrzeba. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycję pana A. Zielińskiego, czyli stawki 
12 zł. i 8 zł.. Za powyższą propozycją głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od 
głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
        e/ udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu. 
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M. Tracz spytał czy są  namacalne efekty  tych szczepień, czy zmniejszyła się 
zachorowalność ? 

Wójt  - do tego programu gmina przystąpiła od 2010r. O efektach będzie można mówić za 
20 – 25 lat. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15) 

8.  Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący Rady spytał kto chce zgłosić wnioski lub interpelacje, a kto  zapytania ? 
Interpelacje chce zgłosić radny M. Tracz. 
Zapytania – radni R. Łyczakowski, J. Ostapiej, M. Rudnicki, M. Kowalski, M. Tracz 

M. Tracz odczytał interpelacje, które złoży na piśmie na ręce Przewodniczącego Rady. 

1. Na ostatniej komisji budżetu Wójt przekazał informację dot. gospodarki niskoemisyjnej. 
Gmina nie będzie musiała wydawać własnych środków na dokumentację. Zrobi to Związek 
Gmin Województwa  Lubuskiego.  Wystąpi do Wydziału Ochrony Środowiska o zabezpiecze-
nie środków na ten cel.  
- czy w związku z tym jest uchwała, porozumienie, protokół. 

2. Na początku 2015r. w parku brodzkim doszło do nielegalnego wycięcia drzew, 
Od kilku lat parkiem zarządza gmina i decyduje o wszystkich pracach, które się tam 
odbywają 
- kto wydał zgodę na wycinkę w parku 
- jakie konsekwencje poniósł kierownik ZGKiM 
- jaka byłą wartość wyciętego drewna. 

3. W 2014r. w m. J.Wysokie doszło do nielegalnej wycinki drzew. Do dnia dzisiejszego   
odbyły się dwie rozprawy w SKO. 
- na jakim etapie jest sprawa 
- czy to prawda, że z braku dowodów przestępstwa istnieje obawa, że sprawa zostanie 
  umorzona.  
- jaka była naliczona kwota za nielegalną wycinkę. 

4. Gmina złożyła zapytania ofertowe na opracowanie projektu założeń do planu zaopatrzenia 
w ciepło, energię i paliwa gazowe dla obszaru Gminy Brody na lata 2015 -2030. Termin 
złożenia upłynął 21 kwietnia 20-15r. 
- na jakim etapie jest opracowanie 
- w zakresie zamówienia ( zał. nr 2) jest opracowanie  oparte na istniejącym studium,  
  dlaczego gmina przystąpiła do opracowania na nie aktualnym studium 
- czy po wprowadzeniu zarządzenia zastępczego dokument będzie aktualny. 

R. Łyczakowski – na ul. Kilińskiego ustawiono znak zakazu zatrzymywania się i postoju. 
Mieszkańcy mają utrudniony wjazd do posesji. Komu zawdzięczają tę decyzję. Czy były 
prowadzone rozmowy z mieszkańcami. 

Wójt – to był wniosek radnych przedniej kadencji.  Samochody stawiane na drodze 
stwarzają zagrożenie w ruchu, autobusy nie mogły przejeżdżać. Tam ciągle stały 
samochody. Piaskarka zamiatająca ulicę  miała utrudnioną pracę.  
Najważniejszym argumentem  było to, że  zaparkowane samochody blokowały wjazd 
samochodu odbierającego śmieci z posesji. 
Była wizja lokalna zarządcy dróg z Policją. To Zarząd Dróg wydał decyzję po zasięgnięciu 
opinii Policji. 

R. Łyczakowski – był  w Zarządzie Dróg i powiedziano mu, że było to na wniosek Wójta,  

J. Ostapiej spytał kiedy będzie w Internecie podany numer telefonu do ZGKiM w razie awarii 
hydroforni. 
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Przewodniczący Rady – kierownik ZGKiM stwierdził, że jest na stronie internetowej 
zakładu. 
Jest numer telefonu ale stacjonarny, chodzi o telefon komórkowy, by można było zawiadomić 
o awarii w dni wolne od pracy. 

M. Rudnicki  
– czy w związku z zaproponowanymi zmianami do budżetu mieszkańcy ul. Szkolnej i Placu 
Zamkowego mogą przestać liczyć na  wprowadzenie strefy zamieszkania, o którą za jego 
pośrednictwem wnioskowali ? 
-  w związku z rozpoczętym sezonem rowerowym wnioskuje o wystąpienie do zarządu Dróg 

Wojewódzkich o oczyszczenie i naprawienie ubytków w ścieżce rowerowej biegnącej wzdłuż 

drogi wojewódzkiej pomiędzy Brodami a przejściem granicznym. 

Wójt  
 -  w sprawie utrzymania ścieżki rowerowej zwróci się z pismem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. 
-   środki, które planowane były  na projekt ul Wolności w kwocie 180 tys. na chwilę obecną 
przeniesiono jako wkład własny do  remontu sali gimnastycznej   . Zakładamy, że  w ciągu 
roku będą dochody ze sprzedaży i dokumentacja zostanie wykonana. 

M. Kowalski  
– w miesiącach  kwiecień – maj miały być przeglądy placów zabaw- kiedy będą? 
-  czy jest powołana komisja na akcję posesja? 

Wójt – na  przegląd placów zabaw jest podpisana umowa. 

B. Matyasik – rozmawiała z zastępcą Wójta, który ją poinformował, że od przyszłego 
tygodnia  będzie to realizowane. 

Wójt – akacja posesja wymaga współpracy z Policją, na to potrzeba dużo czasu. 
Nas czeka inwentaryzacja mienia ZGKiM. , będą to robić również pracownicy urzędu. 
Proponuje, by przewodniczący komisji Mienia Komunalnego spotkał się w urzędzie z  
p. Klepadło i omówił szczegóły akcji posesja. Może zrobić kontrole wyrywkowe np. 
sprawdzając nowe posesje. 

M. Tracz -  nie otrzymał wszystkich odpowiedzi na interpelacje  

Wójt – wyjaśnień dot. wigilii udzieliła pani Skarbnik. 

M. Tracz – nie otrzymał odpowiedzi na drugą interpelację. 

Pani Skarbnik  przedstawiła informację wraz z dokumentami wszystkim komisjom . 
Koszt na wigilię był wysoki ponieważ zakupiono dekoracje świąteczne . 

M. Tracz chciał na to odpowiedź na piśmie, również odnośnie odbioru budynku urzędu 
- na komisji budżetu jedna  z pracownic urzędu stwierdziła, że  komisja zabrała środki na 
seminarium, nie wie na podstawie czego tak powiedziała. 
- już czas, by powiat  zlecił koszenie poboczy dróg. 

Wójt   
– wyślemy pismo do Zarządu Dróg w sprawie koszenia poboczy 
-  nic nie wie o wypowiedzi .pracownika 
-  odnośnie budynku urzędu uzupełni interpelację  
Radny otrzyma na piśmie odpowiedź dot. wigilii. Zdjęciami z wigilii nie dysponujemy, nikt nie 
liczył ilości osób będących na wigilii.  Wszyscy radni  byli zaproszeni  na wigilię, była tylko 
jedna radna. Każdy mógł przyjść i naocznie zobaczyć. 

M. Tracz nie mógł być, ponieważ był w pracy.. 

9  Wolne wnioski.    

Jadwiga Majewska – mieszkanka Brodów  
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-  mieszka na ul Kilińskiego, uważa, że pan Łyczakowski nie ma racji, naprzeciw jego  domu  
   ulica była zawsze zablokowana 
- druga sprawa to funkcjonowanie  lekarza w ośrodku zdrowia. Jej mąż ma prawie 70 lat ona 
ma prawie 64, na razie jest sprawny za kierownicą. Musieli pójść do Lubska do lekarza, chce 
wiedzieć  ile mieszkańców gminy  leczy się u nas w ośrodku zdrowia . Jeśli Pani Ichnowska 
nie chce u nas pracować, to…..proszę bardzo, wiele lekarzy przyjechało ze wschodu za pół 
roku dostaną prawa obywatelskie i będą szukali pracy. Jest mieszkanie nad ośrodkiem 
zdrowia, jest praca . 
- trzecia sprawa to  psy. Była świadkiem , jak kobieta jadąca na rowerze o mało co nie 
upadła, gdy trzy psy zaczęły się gryźć na chodniku. Część mieszkańców złożyła  deklaracje, 
że mają psy , dużo ludzi tego nie zrobiło. Trzeba wyegzekwować to, ponieważ pieniądze leżą 
na ulicy. 

Jadwiga Łanicka – poszła plotka, że radni chcą zabrać środki na  biesiadę i ją mieszkańcy 
wydelegowali. Prosi by wznowić wydawanie BIS chociaż raz na kwartał, by umieszczać w 
nim rzetelne wiadomości. 

Przewodniczący Rady – dyskusję na temat inwestycji remontu sali rozpoczęli na spotkaniu 
Wójta, p. Sekretarz, p. Skarbnik,  z przewodniczącymi komisji.  Była dyskusja oraz 
zastanawiano się gdzie szukać oszczędności. W projekcie zmian do budżetu nie było 
wniosku o wycięcie  środków na biesiadę. W budżecie nikt nie anulował biesiady. 

Wójt przypomniał o wyborach do Izb Rolniczych. 

M. Maszkowski prosił  sołtysów o zapisywanie chętnych na wyjazd do Kalska w dniu 
7.06.2015r. 

10.  Zamknięcie obrad Sesji.           

O godz. 1130  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady VIII  sesji Rady Gminy 
Brody.            

Protokołowała 
Mirosława Dudziak                                                                          
 

 


